

MAY 10 2023 – MAY 12, 2023:  
ANNUAL MEETING OF THE CLASSICAL ASSOCIATION OF CANADA CALL FOR  
PAPERS

(Français à suivre)

Website: <https://www.smu.ca/cac/>

This is the formal call for papers for the Annual Conference of the Classical Association of Canada. The deadline for all submissions is **January 15, 2023**.

**Please note that the conference will be in-person and on-site in Halifax only. As was noted at the CAC/SCEC AGM at Western in May, we lack the financial and human resources at Saint Mary's to host a hybrid conference.**

**Open sessions:** The SMU Conference Organizing Committee welcome abstracts of a maximum of 300 words on any topic associated with Classical Studies, including Greek and Roman history, language and literature, philosophy, material culture, gender studies, Classical reception, pedagogy, and creative writing and artistic work on the ancient world.

**Themed sessions:** The Organizing Committee invites abstracts of a maximum of 300 words for papers focused on the themes of

- a) interculturality and diversity in antiquity or
- b) decolonization of the discipline of Classical Studies.

Presenters at these two special themed sessions will have the opportunity to submit their papers for publication in *Mouseion*.

**Paper Abstract Submission:** For individual presenters, please include your name and the term “abstract CAC 2023” in the subject heading. In the body of the letter, include your full name, affiliation, contact information and paper title, and any audio-visual needs required (all session rooms are equipped with a computer, digital projector, whiteboard). Do not include your name in the abstract but please make sure that the title of the paper on the abstract and the title on the cover letter are the same. **Please also indicate if you are submitting your abstract for one of the themed sessions.**

Graduate students should include a letter of support from their supervisors along with the abstract.

**Panels:** The Organizing Committee invites proposals for panels. Panels should consist of three to four papers. The panel organizer should submit all abstracts of a maximum of 300 words each, along with a summary of the panel. The summary should include the names of the presenters, their affiliation, contact information, and paper titles. In addition, the summary should include a statement of the theme of the proposed session; the relevance and significance of the theme; and theoretical or methodological approaches. When submitting your summary for the panel, please include the term “panel session CAC 2023” in the subject heading. In the body of the letter, include any audio-visual needs required.

**Poster Session:** The Organizing Committee invites submission of abstracts of a maximum of 300 words for posters on any topic within classical studies, as well as topics tied to the themed sessions. The abstracts should include a statement of the theme of the research project; the relevance and significance of the project; theoretical or methodological approaches. When submitting your abstract for the poster session, please include your name and the term “abstract poster session CAC 2023” in the subject heading. In the body of the letter, include your full name, affiliation, contact information and paper title, and any audio-visual needs required. Do not include your name in the abstract but please make sure that the title of the poster on the abstract and the title on the cover letter are the same. The Organizing Committee does not guarantee the acceptance of all posters.

All abstracts and proposals should be submitted as Word files to the conference email address: [CAC2023@smu.ca](mailto:CAC2023@smu.ca).

Information on payment of conference and banquet fees will be available early in 2023. Payment will be considered as registration.

We are looking forward to seeing you in Halifax!

The Conference Organizers: Alison Barclay, Jason Farr, Myles McCallum, Sveva Savelli  
Ancient Studies Program, Dept. of Languages and Cultures, 923 Robie St., Saint Mary’s  
University, Halifax, NS B3L 4C8

CAC2023@smu.ca

---

10 MAI 2023 – 12 MAI 2023:

APPEL À COMMUNICATIONS POUR LA RENCONTRE ANNUELLE DE LA SOCIÉTÉ  
CANADIENNE DES ÉTUDES CLASSIQUES

Voici l’appel à communication officiel pour le colloque annuel de la Société Canadienne des Études Classiques. La date limite de soumission est le **15 janvier 2023**.

**Veillez noter que le colloque se tiendra en personne et sur le campus à Halifax. Comme on l’a noté lors de l’assemblée générale annuelle à Western en mai, nous n’avons pas les ressources nécessaires à SMU pour réaliser un colloque hybride.**

**Sessions ouvertes :** Le comité d’organisation du colloque de SMU invite les participants à leur envoyer leur proposition de communication d’une longueur limite de 300 mots sur n’importe quel sujet lié aux études classiques, comprenant l’histoire grecque et romaine, les langues et la littérature, la philosophie, la culture matérielle, les études de genre, la réception classique, la pédagogie, et l’écriture créative et les œuvres d’art de l’Antiquité

**Sessions à thèmes :** Le comité d'organisation invite les participants à leur envoyer leur proposition de communication d'une longueur limite de 300 mots sur les thèmes suivants :

- a) Interculturalité et diversité durant l'Antiquité
- b) La décolonisation de la discipline des études classiques

Les participants à ces sessions thématiques auront la possibilité de soumettre leur article pour publication dans *Mouseion*.

**Soumission de proposition de communication :** Pour les participants qui présentent individuellement, veuillez inclure votre nom et la mention « proposition CAC 2023 » dans le titre du message. Dans le corps de la lettre, indiquez votre nom complet, votre affiliation, vos coordonnées, le titre de votre communication, ainsi que vos besoins audiovisuels particuliers (toutes les salles où se dérouleront les sessions sont équipées d'un ordinateur, d'un projecteur numérique, d'un tableau blanc). Ne pas indiquer votre nom dans votre proposition mais assurez-vous que le titre de votre présentation sur la proposition et le titre de la lettre sont identiques. Veuillez également indiquer si vous soumettez votre proposition pour une des sessions à thème.

Les étudiants de 2<sup>e</sup> et 3<sup>e</sup> cycle devront inclure une lettre de soutien de leur superviseur avec la proposition de communication.

**Panels :** Le comité d'organisation encourage les propositions de panels. Les panels doivent être composés de trois à quatre présentations. L'organisateur du panel doit soumettre toutes les propositions d'un maximum de 300 mots chacune, ainsi qu'un résumé du panel. Le résumé doit inclure les noms des présentateurs, leur affiliation, leurs coordonnées et les titres des présentations. De plus, le résumé doit inclure un énoncé du thème de la session proposée ; la pertinence et l'importance du thème choisi ; et des approches théoriques ou méthodologiques. Lorsque vous soumettez votre résumé du panel, veuillez inclure la mention « session panel CAC 2023 » comme sujet du message. Dans le corps de la lettre, indiquez tous vos besoins audiovisuels particuliers.

**Séance d'affiches :** Le comité d'organisation invite la soumission de propositions d'un maximum de 300 mots pour les affiches sur n'importe quel sujet ayant trait aux études classiques, ainsi que sur les sujets liés aux sessions thématiques. Les propositions doivent inclure un énoncé du thème du projet de recherche ; la pertinence et l'importance du projet ; des approches théoriques ou méthodologiques. Lors de la soumission de votre proposition pour la séance d'affiches, veuillez inclure votre nom et la mention « proposition session d'affiches CAC 2023 » dans le titre du sujet. Dans le corps de la lettre, indiquez votre nom complet, votre affiliation, vos coordonnées et le titre de l'article, ainsi que tout besoin audiovisuel particulier. Ne pas indiquer votre nom dans votre proposition mais assurez-vous que le titre de votre présentation sur la proposition et le titre de la lettre sont identiques. Le comité d'organisation ne garantit pas l'acceptation de toutes les affiches.

Toutes les propositions doivent être soumises au format Word à l'adresse courriel suivante : [CAC2023@smu.ca](mailto:CAC2023@smu.ca).

Les informations concernant le paiement des frais pour le colloque et pour le banquet seront disponibles au début de l'année 2023. Le paiement sera considéré comme inscription.

Au plaisir de vous voir à Halifax !

Le comité d'organisation : Alison Barclay, Jason Farr, Myles McCallum, Sveva Savelli Ancient Studies Program, Dept. of Languages and Cultures, 923 Robie St., Saint Mary's University, Halifax, NS B3L 4C8

[CAC2023@smu.ca](mailto:CAC2023@smu.ca)